
Zasedání předsednictva ASO – 24. ledna 2011 
 
Předsednictvo ASO na svém prvním zasedání v novém roce projednalo 
následující body: 
 

a) Místopředseda ASO Bc. Jaroslav Pejša informoval předsednictvo o 
jednáních mezi některými odborovými svazy sdruženými v ASO (LOK-
SČL, OSŽ) a některými odborovými svazy sdruženými v ČMKOS (OS 
zdravotnictví a sociální péče ČR, Svaz odborářů služeb a dopravy v čele 
s předsedou J.Duškem). 

 
b) Předseda ASO Bohumír Dufek seznámil předsednictvo s průběhem 

schvalování projektu ASO „I-Podpora“. Ministerstvo práce a sociálních 
věcí zaslalo několik připomínek k žádosti o tento projekt. Dotčené části 
projektu budou v nejkratší možné době v duchu připomínek dopracovány. 
 

c) Dále předseda ASO Bohumír Dufek informoval o jednání mimořádné 
Plenární schůze RHSD ČR. Tato schůze byla svolána k projednání dvou 
materiálů, a to: 
 
- Informace o stavu přípravy, časování a postupech důchodové reformy 
- Návrh zákona, kterým se mění zákon č. 48/1997 Sb., o veřejném 

zdravotním pojištění a o změně a doplnění některých souvisejících 
zákonů, ve znění pozdějších předpisů, zákon č. 592/1992 Sb., o 
pojistném na všeobecné zdravotní pojištění, ve znění pozdějších 
předpisů, zákon č. 551/1991 Sb., o Všeobecné zdravotní pojišťovně 
České republiky, ve znění pozdějších předpisů, zákon č. 280/1992 Sb., 
o resortních, oborových, podnikových a dalších zdravotních 
pojišťovnách, ve znění pozdějších předpisů a zákon č. 15/1993 Sb., o 
Armádě České republiky a o změnách a doplnění některých 
souvisejících předpisů, ve znění zákona č. 224/1999 Sb. 

 
Projednávání důchodové reformy bylo doplněno o stanovisko 
Konfederace zaměstnavatelských a podnikatelských svazů ČR a o 
prezentaci návrhu důchodové reformy ČMKOS. Vzhledem k tomu, že 
bylo předloženo několik variant důchodové reformy a vzneseno množství 
kritických připomínek, bylo v závěru projednávání důchodové reformy 
přerušeno a bylo rozhodnuto, že v jednání se bude pokračovat na 88. 
Plenární schůzi RHSD ČR dne 17. února 2011. 
 
V projednávání druhého bodu, tj. zdravotnické reformy, bylo uvedeno, že 
předložený návrh byl již projednán na listopadové schůzi RHSD ČR a 
v Pracovním týmu RHSD ČR pro zdravotnictví. Vypořádání 



připomínkového řízení ještě nebylo dokončeno. Nejspornějším bodem 
navrhované novely je změna § 13, tj. jaké zdravotnické úkony budou 
hrazeny ze zdravotního pojištění. K tomuto paragrafu se vyjádřili kriticky 
všichni sociální partneři. 
Byla také diskutována protestní aktivita lékařů zorganizovaná LOK-SČL 
a jejich požadavky. Jednání budou nadále pokračovat. 

 
d) R ů z n é : 

- Předseda ASO Bohumír Dufek seznámil předsednictvo s pozvánkou 
ČMKOS na Celostátní shromáždění zástupců odborových organizací 
OS sdružených v ČMKOS, které se uskuteční dne 19. února 2011 
v Brně. ČMKOS současně navrhla, aby se ASO připojila k tomuto 
shromáždění, zajistila účast 100 delegátů za ASO a podílela se na 
financování této akce. 
Předsednictvo ASO rozhodlo, že se shromáždění v Brně zúčastní 
pouze delegace ASO a navrhlo uspořádat Programovou konferenci 
ASO ke stejným problémům, tj. k důchodové reformě, reformě 
zdravotnictví, zákoníku práce, daňové reformě a k benefitům a přizvat 
na ni předsedu a místopředsedy ČMKOS. Programová konference by 
měla být uspořádána až budou předloženy návrhy zákonů k uvedeným 
otázkám, zejména návrh řešení důchodové reformy a návrh novelizace 
zákoníku práce. 

 
- Předsednictvo ASO odsouhlasilo pro rok 2011 stejnou výši členského 

příspěvku členských odborových svazů sdružených v ASO jako v roce 
2010. 

 
 

 


